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Protokół Nr LIII/10 
z dnia 25.06.2010 r. 

 
sesji Rady Gminy Dobromierz, odbytej w sali Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 
Dobromierzu, pod przewodnictwem Marka Jaworskiego – przewodniczącego Rady. 
 
Początek sesji godz. 1300, zakończenie godz. 1330. 
 
W sesji uczestniczyło 15 radnych oraz 9 sołtysów (nieobecny sołtys Teodor Balok, Anna Fuławka, Leszek 
Sokalski). 
 
Ponadto w sesji wzięli udział: Skarbnik Andrzej Poradowski, Sekretarz Bolesław Stochmal oraz kierownicy 
referatów i jednostek organizacyjnych gminy. 
Listy obecności stanowią zał. nr 1, 2, 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.-1. 
Hymn państwowy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski otworzył obrady LIII sesji Rady Gminy Dobromierz.  
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał, a 
następnie przywitał radych, kierowników jednostek, sołtysów oraz radnego powiatowego Wojciecha 
Latuszka.  
Poinformował, że Wójt zwrócił się z pisemnym wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/240/10 Rady Gminy Dobromierz z dnia 28 maja 2010 r. w 
sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz rodzajów i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 
Zaproponował wprowadzenie tego projektu uchwały jako punktu 8 do porządku obrad. Pozostałe punkty 
zostają przesunięte o jeden. 
Zapytał, czy radni mają uwagi i pytania odnośnie porządku obrad? 
Pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/240/10 Rady Gminy Dobromierz z 
dnia 28 maja 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz rodzajów i 
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu do porządku obrad 
głosowało: 15 – radnych za. 
 
Ad.-2. 
Porządek posiedzenia ze zmianami: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Dobromierz. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania za I 

półrocze budżetu Gminy Dobromierz. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/240/10 Rady Gminy 

Dobromierz z dnia 28 maja 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej oraz rodzajów i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu.   
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9. Ocena realizacji inwestycji prowadzonych przez Gminę Dobromierz. 

10. Interpelacje i wnioski radnych.  

11. Wolne wnioski, zapytania, informacje.  

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.-3. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski poinformował, że protokół z ostatniej sesji został złożony do 
wglądu w Biurze Rady, nie wniesiono do niego żadnych uwag, stąd stwierdził, iż został on przyjęty przez 
aklamację. 
 

Ad.-4. 
Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonej informacji o pracy 
Wójta w okresie między sesjami? 
Pytań nie zgłoszono. 
Poinformował, że Wójt uczestniczy w szkoleniu do godziny 14:00, jeżeli zdąży przybyć na trwające obrady 
to weźmie w nich udział. Na wszelkie pytania zostanie udzielona odpowiedź w formie pisemnej.  
 

Ad.-5. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej Emilię Gradowską o 
przedstawienie opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie zasad wynajmowana 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Dobromierz. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Dobromierz w głosowaniu 5 – radnych za. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonego projektu 
uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIII/245/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Dobromierz 
głosowało: 14 – radnych za, 1 – wstrzymał się. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-6. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej Emilię Gradowską o 
przedstawienie opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie określenia zakresu i 
formy informacji o przebiegu wykonania za I półrocze budżetu Gminy Dobromierz. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania za I półrocze budżetu Gminy Dobromierz w głosowaniu 5 – radnych za. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonego projektu 
uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIII/246/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie określenia 
zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania za I półrocze budżetu Gminy Dobromierz 
głosowało: 14 – radnych za, 1 – wstrzymał się. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-7. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej Emilię Gradowską o 
przedstawienie opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Dobromierz na rok 2010. 
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-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010 w 
głosowaniu 5 – radnych za. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonego projektu 
uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIII/247/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Dobromierz na rok 2010 głosowało: 12 – radnych za, 3 – wstrzymało się. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-8. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że przedłożony radnym projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr LII/240/10 Rady Gminy Dobromierz z dnia 28 maja 2010 r. w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej oraz rodzajów i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budżetu nie zawiera podpisu pani mecenas, ale wcześniej pani mecenas 
zapoznała się z projektem uchwały, podpisała i przesłała przedmiotowy projekt faksem. 
Zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonego projektu uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIII/248/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie zmiany Uchwały 
Nr LII/240/10 Rady Gminy Dobromierz z dnia 28 maja 2010 r. w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej oraz rodzajów i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budżetu głosowało: 14 – radnych za, 1 – wstrzymał się.  
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-9. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że radnym została przedłożona informacja o 
realizacji inwestycji prowadzonych przez Gminę Dobromierz. Czy są pytania do tej informacji? 
-rady Zbigniew Zieliński poinformował, że chciałby usłyszeć od osoby z Referatu Infrastruktury 
Technicznej odpowiedź, kto jest Inżynierem Kontraktu? W sąsiedniej gminie, Gminie Strzegom prawie we 
wszystkich miejscowościach jest wielkie zadanie, prawie każda miejscowość wykonuje kanalizację i tam 
widzę, że te miejscowości są zasypywane piaskiem, natomiast u nas jest strasznie dziwnie. Kiedyś 
społecznie, to się nazywało społecznie budowali wodociąg w Jugowej, a dzisiaj inwestycja wykonywana za 
pieniądze z Funduszy Norweskich jest bardzo podobnie realizowana to znaczy idzie koparka, ludzie stoją z 
rurą przy koparce i zasypują tym samym gruzem, jest symboliczna kupka z piaskiem i nią tylko prószą jak 
wodą świeconą. Wszędzie, gdzie jest wykonywana kanalizacja praktycznie cały urobek jest wywożony, są 
hałdy piasku, jest podsypka, natomiast to co tutaj widzę to jest bardzo dziwne, czy ten Inżynier Kontraktu 
nad tą inwestycją czuwa, czy są jakieś wnioski? Jest to teren skalisty, kamienisty, a praktycznie za 
koparką rurę zasypuje się tym samym gruzowiskiem i jest to bardzo dziwne, dlatego moje pytanie kto jest 
tym Inżynierem Kontraktu? Czy to nie jest czasami tak, że jest to powiązanie, bo jeszcze raz przypomnę, 
że w historycznych numerach gazety wrocławskiej można poczytać co wyprawiała firma „Budex” na 
naszym terenie, przy inwestycjach wodociągowych. Jest to identyczna sytuacja przy inwestycjach 
kanalizacyjnych dzisiaj. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że podpowie radnemu Zielińskiemu, że zapomniał 
jak to było jeszcze za czasów kiedy było robione wodociągowanie w Kłaczynie i Roztoce, to samo co pan 
teraz mówi. W większości byliśmy u władzy i to samo nam zarzucał pan Ślączka i radny to dobrze 
pamięta. Odkopywano, dokopywano się, też piasku i się nie dokopali, różnie to bywa. Mówię jeszcze raz, 
wizja nasza zależy od tego, gdzie siedzimy. Zgadzam się z panem, jeśli ktoś bierze za coś pieniądze to 
niech za to również odpowiada i to ma być zrobione tak jak to należy. Nie wiem, czy będzie ktoś w stanie 
teraz odpowiedzieć, ale dostanie pan taką odpowiedź od pana Wójta na piśmie. 
-radny Stanisław Biernacki poinformował, że z tego co wie to Inżynier nie odpowiada za kwestie 
budowlane tylko za kwestie finansowe. 
-Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś jest w stanie udzielić odpowiedzi? 
-Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej Jan Bering odpowiedział, że Inżynier Kontraktu został 
wybrany z przetargu, jest to firma z Częstochowy. 
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-Kierownik Zakładu Obsługi Komunalnej Edward Kowalski poinformował, że nie jest to firma z 
Częstochowy tylko z Gorzowa Wielkopolskiego. 
-Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej Jan Bering dodał, że w każdym bądź razie firma ma 
siedzibę u nas. Jeżeli chodzi o podsypkę to jest zależne od tego jakie rury się stosuje. Jeżeli stosuje się 
rury hp, czyli wzmocnione to przy takich gruntach nie ma wymogu stosowania piasku, ale na to wszystko 
odpowie Inżynier Kontraktu. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że radnemu Zielińskiemu zostanie udzielona 
odpowiedź, a z tego co wie to naprawdę kładzione są tam nowoczesne rury o grubszej średnicy, ściance, 
które są bardziej wytrzymałe, ponoć na sto lat, sam byłem na miejscu wykonywania prac. 
 
Ad.-10. 
Interpelacji i wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad.-11. 
-radny Zbigniew Zieliński poinformował, że jest dla niego bardzo dziwne to, że nie sortuje się wszystkich 
odpadów, ale udało się nauczyć ludzi, aby znosili do odpowiednich miejsc pojemniki plastikowe. Dwa, trzy 
dni po opróżnieniu tych pojemników na plastiki są one ponownie pełne. Polska jest takim krajem, w 
którym wszelkie napoje są w pojemnikach plastikowych, w związku z tym ilość pojemników plastikowych 
w okresie letnim jest ogromna, robią się hałdy, niepotrzebny bałagan przy miejscach gromadzenia. 
Spróbujmy spowodować, aby częstotliwość wywożenia w okresie letnim była większa. Prosta rzecz, a 
trudna do wykonania, w mojej miejscowości ludzie są nauczeni i wynoszą śmieci w wyznaczone miejsca, 
nie ma żadnych wysypisk. 
-radny Janusz Zawadzki poinformował, że Służba Drogowa Powiatu Świdnickiego rozpoczęła procedurę 
przetargową dotyczącą zadania, która będzie realizowana na drodze powiatowej Gniewków – Bolkowice. 
Procedura dotyczy wyłonienia inwestora, który dokona wymiany nawierzchni asfaltowej na tej drodze oraz 
wyrówna pobocza. Planowane zakończenie tej inwestycji to sierpień 2010 r. 
Kopalnia Granitu w Gniewkowie projektuje nowy wjazd do kopalni. Wjazd ma znajdować się między 
budynkiem 4 i 4A, oczywiście budzi to sprzeciw wszystkich mieszkańców Gniewkowa. Będziemy w 
niedalekiej przyszłości razem z sołtysem i mieszkańcami zbierać podpisy i poinformujemy Urząd Gminy i 
stosownych decydentów o tym zamiarze.  
W związku z tym, że organizowany jest piknik rodzinny w Gniewkowie na terenie Szkoły Podstawowej, 
chciałbym się dowiedzieć, czy będzie prowadzona dystrybucja sprzedaży napojów alkoholowych? W 
związku z tym, że jest to obiekt szkolny nie chciałbym, aby do czegoś takiego doszło. W ubiegłym roku 
podczas koncertu „Bałkańskie rytmy” nie wiem jak to się stało, ale sprzedawano piwo i napoje 
alkoholowe.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że dziwny byłby piknik bez alkoholu. Jest to teren 
szkolny, ale teraz szkoła ma wolne, rozpoczęły się wakacje, ale jest od tego szefostwo, a ja nie wiem, czy 
będzie, czy nie. 
-radna Emilia Gradowska zwróciła się z prośbą do radnego powiatowego Wojciecha Latuszka 
przypominając prośbę mieszkańców Borowa, aby ująć w budżecie na przyszły rok drogę przez wieś, która 
jest tak zniszczona, że uniemożliwia jazdę nawet rowerem, ponieważ są tam koleiny spowodowane przez 
jeżdżące pojazdy. Proszę się zorientować, czy jest taka możliwość, aby właściciele zakładów naprawili tę 
drogę.  
-radna Stefania Fica poinformowała, że prowadzona jest wycinka drzew przy drodze powiatowej. Czy w 
miejsce wyciętych drzew, w miejscach niebezpiecznych będą stawiane jakieś słupki ostrzegawcze? Byłoby 
to bardzo wskazane. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że dobrze by było, ponieważ na sesji jest obecny 
radny powiatu świdnickiego, aby do Biura Rady trafiła taka informacja, aby nie zapomniał. Z tego co ja się 
orientuję mają tę nowoczesną frezarkę, która pomoże usunąć pnie drzew, a tam gdzie jest taka potrzeba 
to zostaną postawione słupki, ale myślę, że takiego czegoś nie będzie. Tym się już zajmie Służba Drogowa 
Powiatu Świdnickiego, a radny powiatowy będzie miał tę sprawę na uwadze. Prosilibyśmy, aby taka 
informacja na ten temat do Biura Rady trafiła z odpowiednią pieczęcią. 
-radny powiatowy Wojciech Latuszek poinformował, że radni mają rację, powinno być coś zrobione, a ja 
proponuję coś takiego: obowiązkiem jednego z pracowników Służby Drogowej Powiatu Świdnickiego, 
który objeżdża teren, są dwa takie małe samochody i każdy z nich ma obowiązek objeżdżać swój teren, 
zapisywać spostrzeżenia. Zgodnie ze słusznym postulatem Państwa poproszę, jeżeli będziecie Państwo 
chcieli, żeby ta osoba skorzystała z podpowiedzi nawet w mojej obecności, ja mogę towarzyszyć, z 
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podpowiedzi Państwa, szczególnie na co należy zwrócić uwagę. Postaram się Panie Przewodniczący 
przekazać odpowiedź, a ta osoba jest od strony obowiązków służbowych w Służbie Drogowej Powiatu 
Świdnickiego odpowiedzialna za daną część dróg powiatowych, czyli objeżdża i dozoruje na bieżąco jaki 
jest stan nawierzchni i pasa drogowego. Jeżeli to Państwa zadowala to spróbujmy to tak pokierować. 
Dziękuję. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy sołtysi mają pytania? 
-sołtys Szymanowa Stanisław Krynicki poinformował, że przystanek dla dzieci, który znajduję się koło 
szkoły, koło boiska wygląda szkaradnie. W okresie letnim przyjeżdża coraz więcej osób i trzeba ten 
przystanek doprowadzić do normalności. 
Chciałem zaprosić wszystkich Państwa na 17 lipca na festyn do Szymanowa. To będzie większy festyn, 
ponieważ mija 20 lat mojego sołtysowania i kończę swoją kadencję, tym bardziej że są w tym roku 
wybory Rady Sołeckiej. Będą różne zespoły, nie stać nas na zespoły wysokopłatne, przyjadą górale, 
będzie to zespół 15 osobowy. Będzie coś zjeść, a festyn odbędzie się bez względu na pogodę, ponieważ 
zespół jest płatny, a my musimy zapłacić bez względu na to, czy będą, czy nie. Będzie również loteria 
fantowa, w której główną nagrodą jest tucznik 100 kg i wiele innych atrakcji. Zapraszam wszystkich 
państwa wraz z rodzinami. 
-sołtys Dzierzkowa Alicja Błaszczak poinformowała, że coś trzeba zrobić na terenie nowego przedszkola, 
ponieważ na drogę wycieka szambo. Przed organizacją festynu było wywożone, ale znowu cała droga jest 
zalana z tego domu niebieskiego (Dzierzków 35). Trzeba może powiększyć to szambo, jest teraz ciepło i 
trudno przejść tą drogą.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że nie planuje w miesiącu lipcu sesji, być może 
dopiero pod koniec sierpnia, ponieważ należy odpocząć i zrobić wakacje. Życzę Państwu spokojnego 
wypoczynku i wyjeżdżajcie spokojnie.  
 
Ad.-14. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski ogłosił 
zamknięcie obrad LIII sesji Rady Gminy Dobromierz. 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady 
 (-) Marek Jaworski 
 
 

Protokolant: Renata Jędrzejczyk 

Obsługa prawna: Ewa Kwiatkowska 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




